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Profile
Dr Meng-Han Tsai is currently a Professor and the Director of the Department of Medical Research and the Genomics & Proteomics Core Laboratory of Kaohsiung Chang Gung Memorial Hospital. He is also the Director of the Department of Neurology of Kaohsiung Chang Gung Memorial Hospital. He also served as a board member of Taiwan Epilepsy Society, Taiwan Rare Neurological Disorder Society and the current President of the Kaohsiung Epilepsy Association.
Dr Tsai acquired his medical degree (MD) at Kaohsiung Medical University in 2003, and received neurology training at the Department of Neurology of Kaohsiung Chang Gung Memorial Hospital. In 2009, Dr. Tsai joined the research team at the Epilepsy Research Center and Florey Institute of Neuroscience and Mental Health, Melbourne, Australia. He obtained his PhD degree at the University of Melbourne, Australia, under the supervision of two distinguished professors, Prof. Samuel F. Berkovic, and Prof. Ingrid E. Scheffer in the field of “Genetics of Epilepsy”. After returning to Taiwan, Dr. Tsai continues his clinical and research interests in the field of epilepsy genetics. He received several research grants from the National Health Research Institute, Chang Gung Medical Research Found and the Ministry of Science and Technology Research Project about familial and genetic epilepsy. He also actively participates in international research collaborations, such as Epi25K consortium. He published many research articles in Nature Genetics, Neuron, Neurology, Epilepsia, Acta Neuropathologica Communication, Clinical Genetics, and Frontiers in Genetics…etc. He recently identified a novel gene for lissencephaly and published the result in Neuron IF=18.6 (in collaboration with US, Australia, and Malaysia).
Dr. Tsai has received several research awards and travel grants from the Taiwan Neurology Society, Epilepsy Society of Australia, Taiwan Epilepsy Society, American Epilepsy Society and International League against Epilepsy, including the Excellent Epilepsy Research Award of Taiwan Epilepsy Society in 2014 and 2021.
Research Interests
Precision Medicine, Neurogenetics, Epilepsy, Neuroinflammation, Autoimmune Neurological Disorders, Status Epilepticus

簡介
蔡孟翰醫師(教授)現任高雄長庚醫院醫學研究部主任,兼基因組學與蛋白質組學核心實驗室主任。他亦是高雄長庚醫院腦神經部副部長。同時曾擔任台灣癲癇醫學會、台灣罕見神經疾病學會的理事和高雄超越顛峰關懷協會的現任理事長。
蔡博士於2003年在高雄醫科大學取得醫學學位（MD），並在高雄長庚醫院神經內科接受神經內科住院醫師訓練。 2009 年，蔡醫師加入了位於澳大利亞墨爾本的癲癇研究中心和弗洛里神經科學與心理健康研究所的研究團隊。 他在澳大利亞墨爾本大學獲得博士學位，師從“癲癇遺傳學”領域的兩位傑出教授Samuel F. Berkovic教授和Ingrid E. Scheffer教授。 回到台灣後，蔡博士繼續他在癲癇基因學領域的臨床和研究興趣。 先後獲得國家衛生研究院、長庚醫學研究基金會、科技部關於家族性和遺傳性癲癇研究項目的多項研究計畫經費支持。 他還積極參與國際研究合作，例如 Epi25K 聯盟。 在Nature Genetics、Neuron、Neurology、Epilepsia、Acta Neuropathologica Communication、Clinical Genetics、Frontiers in Genetics等發表多篇學術研究文章。 他最近發現了一個新的平腦畸形基因CEP85L，並在 Neuron IF=18.6 上發表了結果（與美國、澳大利亞和馬來西亞合作）。
蔡博士曾獲得台灣神經學會、澳大利亞癲癇學會、台灣癲癇學會、美國癲癇學會和國際抗癲癇聯盟的多項研究獎項和旅行資助，包括2014年和2021年台灣癲癇學會優秀癲癇研究獎。

研究興趣
精準醫療、神經遺傳學、癲癇、基因體醫學、自身免疫性神經系統疾病、癲癇重積症
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